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Opera 
Feltűnően modem, konkré-
tan „szexös" jelenetekkel 
reklámozzák a Metropolitan 
műsorát a szegedi 4-es villa-
mos képernyőjén. A világhí-
rű operaház előadásait a 
Belvárosi moziban lehet 
nézni. Tényleg érdekes fe-
szültséget kelt, amikor a ré-
gi, dagályos muzsikát natu-
rális jelenetek értelmezik új-
ra. Az viszont, hogy jórészt 
ilyen részeket válogatott 
össze a reklám szerkesztője, 
szintén tapintható feszültsé-
get teremt a villamoson - a 
gyereküket iskolába kísérő 
anyukák körében. 

Ugye, ezt nevezik beava-
tó színháznak? 
BAKOS ANDRÁS 

Eltűntek a művészetek mecénásai 

A DIÁKÖNKORMÁNYZATOK KAPJÁK A BEVÉTELT 

Pici pénzért gyűjtik a papírt 

Visszavonulót fújtak a szpon-
zorok - panaszolják a művé-
szeti intézmények vezetói, akik 
szerint költségvetésüket érzé-
kenyen érinti a gazdasági szfé-
ra támogatásának elmaradása. 

SZEGED 
HOLLÓSI ZSOLT 

Panaszkodnak a művészeti in-
tézmények, alapítványok ve-
zetői: a gazdasági válság kö-
vetkezményeképp szinte meg-
szűnt a mecenatúra. A korábbi 
szponzorok eltűnésével nehéz 
helyzetbe kerülhetnek azok a 
szervezetek, amelyek költség-
vetésük tervezésekor eddig a 
gazdasági szférából származó 
támogatásra is számíthattak. 

- Már nemcsak azok a cé-
gek vonulnak vissza, amelyek 
eddig pénzbeli támogatást ad-
tak társulatunknak, hanem 
azok is, amelyek szolgáltatá-
sokkal segítettek, például 
gépkocsit biztosítottak szá-
munkra. Elveszítettük a fő 
szponzorainkat, akik hosszú 
éveken át több millió forinttal 
járultak hozzá az együttes 
működéséhez - mondja Pata-
ki András, a Szegedi Kortárs 
Balett igazgatója, aki úgy fo-
galmazott: ezzel költségveté-

A túlélés a tét 

• M M H 

Megrepedtek a szegedi 
díszterem oszlopai 

A papír alacsony felvásárlói ára 
ellenére is szerveznek gyűjtést 
a sulik. A vásárhelyi iskolák 
diákönkormányzatai alig több 
mint 30 ezer forintot kaptak 
az akció után. Az egyik szegedi 
suliban viszont 74 ezer forintot 
gyűjtöttek. Kiderült: nem 
a pénz a lényeg. 

CSONGRÁD MEGYE 
TÖRÖK ANITA 

Munka, pici pénzért - így le-
hetne leegyszerűsíteni az isko-
lák papírgyűjtési akcióját. Az 
intézmények többsége az ala-
csony felvásárlói ár - kilón-
ként 1-5 forint - ellenére évről 
évre megszervezi a gyűjtést. 

- Tavasszal 33 tonna papírt 
sikerült leadnunk. Ezért a 
mennyiségért 33 ezer forintot 
kaptunk. Igazából nem is a 
pénz számít - hallottuk Ju-
hászné Wolf Edittől, a vásárhe-
lyi Kertvárosi Katolikus Általá-
nos Iskolának igazgatójától. 
Az akció közösségformáló sze-
repe, a környezettudatosság-

, .Tavasszal 33 tonna 
papírt sikerült leadnunk. 
Ezért a mennyiségért 33 
ezer forintot kaptunk." 
Juhászné Wolf Edit iskolaigazgató 

ra, a munkára nevelés a lénye-
ge az őszi, tavaszi papírgyűj-
tésnek. örülnének viszont, ha 
a diákönkormányzatuknak 
ennél több bevétele származ-
na a gyűjtésből. Ezért is csatla-
koztak a Csongrád Megyei Te-
lepüléstisztasági és Szolgálta-
tó Kft. felhívásához. A szegedi 
cég a vegyes papírt kilónként 
5 forintért, a hullámot pedig 
7-ért veszi át, míg a vásárhelyi 
felvásárló csak 1 forintot ad ér-
te. így a napokban összegyűj-
tött 3 konténernyi, egy autó-
nyi papírért többet kaphatnak. 
A pénzt a diákönkormányzat 
hasznosítja. Támogatják az 
osztályok programjait, vala-

José Curában tavasszal még láttak fantáziát a szponzorok. FOTÓ: KARNOK CSABA 

sük egyik lába megroggyant. 
- Túlélésre kell berendezked-
nünk, vissza kell fognunk a 
költségeinket, ami nehéz fel-
adat, hiszen eddig is minimá-
lis létszámmal dolgoztunk, 
nincs lehetőség csökkentésre. 
A fizetésekből nem vonha-
tunk el, mert fontos táncosa-
ink jó közérzete. 

- Az idei nyár legnagyobb 
kudarca az volt számomra, 
hogy a válság miatt két nagy 
szponzorunk is bejelentette: 

visszalép, nem tud bennünket 
a korábbi évekhez hasonlóan 
támogatni. Ez 20 millió forint 
veszteséget jelentett, amit ta-
valy, az üzleti tervünk elkészí-
tésekor még nem tudhattunk -
árulja el Bátyai Edina, a Szege-
di Szabadtéri Játékok igazgató-
ja, aki úgy látja, a kultúra támo-
gatása a legelső, amit a cégek 
kihúznak a költségvetésükből. 

- Mivel ez egy vízfejű or-
szág, és szinte minden nagy 
cég központja Budapesten 

van, vidéken nehéz szponzo-
rokat találni. A multikat nem 
nagyon érdekli, mi történik 
Szegeden - állítja Finta János, 
a Filharmónia helyi vezetője. 

Szegeden szinte teljesen hi-
ányzik az önzetlen mecenatú-
ra, és a mindkét szerződő fél 
számára kölcsönös előnyök-
kel járó szponzoráció is folya-
matosan csökken. A Szegedi 
Nemzeti Színház Makó La-
jos-páholyának magasabb árú 
bérleteit a válság hatására ta-

valy már négy-öt céggel keve-
sebb vásárolta meg, mint ko-
rábban, tudtuk meg Nagy 
László ügyvezető igazgatótól. 
A szponzorációra felkért 90 
cég 15-20 százaléka kívánt 
szerződést kötni a teátrum-
mal. Egyszer-egyszer azonban 
akadt jó példa: Jósé Cura ápri-
lisi két Tosca-előadását két 
cég is támogatta. Legjobban a 
médiapartneri szolgáltatás-
csere működik: a szegedi teát-
rum 15 országos és megyei 

- A KÉSZ Csoport sok éve inten-
zív mecenatúrát folytat, a sport 
és a művészet terén is jelentős 
támogatásokat adott. A gazda-
sági válság sok előremutató ter-
vünket felülírta, ezért vissza kel-
lett vennünk a támogatások 
mértékéből. Elsősorban a nemes 
célra létrehozott alapítványok 
támogatását tartottuk meg, bár 
idén is megrendeztük a Kecske-
méti Acélszobrászati Szimpozi-
ont, amelynek tárlatát a Dóm té-
ren láthatták a szegediek. A gaz-
daság szereplői az elmúlt két év-
ben elsősorban a túlélést tűzték 
ki célul, a KÉSZ-nek ez sikerült, 
és jövőre már új lehetőségek 
várnak ránk. Reményeink szerint 
a magyar gazdaság hamarosan 
talpra áll, így mecénásként to-
vábbra is jelen kívánunk lenni a 
sportban és a művészeti életben 
is - mondja Pintyőke Marcell, a 
KÉSZ Csoport marketing- és 
kommunikációs igazgatója. 

médiummal kötött előnyös 
partneri szerződést. - A jó 
szponzor felértékeli a művé-
szetet, nem a piaci értékén, 
hanem a remélt értékén kezeli 
- hangsúlyozza Nagy László. 

Amíg nem készül el a vizsgálat, 
csak 10-10 ember mehet föl a kar-
zatra. FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

Megrepedtek a szegedi város-
háza dísztermében a karzatot 
tartó faoszlopok, ezért csak 
korlátozott számú látogatót 
engednek fel. 

SZEGED 
DOMBAI TÜNDE 

- Nyaranta újítjuk fel a díszte-
rem egyes részeit; eddig a par-
ketta, a falak, az informatikai 

hálózat és a csillár került sorra. 
Az idei renováláskor jelezték a 
szakemberek, hogy hosszanti 
repedéseket látni az emeletet 
tartó, kőnek látszó, de valójá-
ban vakolt és festett faoszlopo-
kon. Mivel műemlék az épület, 
fúrni és vésni nem lehet a Kul-
turális Örökségvédelmi Hivatal 

engedélye nélkül - mondta 
Mózes Ervin címzetes főjegyző. 
Engedélyt kértek, arra várnak, 
addig korlátozzák az erkélyek 
„forgalmát". 

Két szakértő is elkészítette 
szakvéleményét. Mérfalvi Nán-
dor statikus szerint romlott az 
oszlopok állapota, balesetve-
szélyt jelenthet. Kádár Ferenc 
építőmérnök azt írja, hogy csak 
roncsolásos falbontással végez-

hető el a 126 
éves oszlopok 
statikai vizsgá-
lata. Amíg az 
nincs meg, a 
galéria rendel-
tetésszerű ter-
helését korlá-

tozni kell. Botka László polgár-
mester úgy döntött, átmenetileg 
a két oldalerkélyre 10-10 embert 
engednek föl. így lesz valószí-
nűleg a következő közgyűlésen, 
de ezzel annak nyilvánosságát 
nem korlátozzák, hiszen a váro-
si tévé közvetíti, és folyosói ki-
vetítőn is lehet majd nézni. 

99 Mivel műemlék az épület, 
fúrni és vésni nem lehet 
a Kulturális Örökségvédelmi 
Hivatal engedélye nélkül. 
Mózes Ervin címzetes főjegyző 

mint hozzájárulnak a külön-
böző versenyek díjainak fi-
nanszírozásához is. 

Udvari padok beszerzésére 
fordítja az idén a vásárhelyi 
Klauzál Gábor Általános Iskola 
diákönkormányzata a papír-
gyűjtésből származó pénz fe-
lét, a fennmaradót pedig a mű-
ködésre költi. A Nádor utcai 
tagintézményben még most 
lesz a gyűjtés. A legutóbbi ak-
ción 34 ezer forint jött össze. 

A makói általános iskolá-
ban is a diákönkormányzat 
bevételét gyarapítja a papírért 
kapott pénz. Ebből finanszí-
rozzák a programjaikat, jutal-
makat, díjakat. Tavaly viszont 
elmaradt az akció, pontosan 
azért, mert nagyon keveset fi-
zettek a papírért. 

Legutóbb 74 ezer forinthoz 

jutott a szegedi Gedói általá-
nos iskola diákönkormányza-
ta az összegyűjtött papírokért 
cserébe. Ebből - a munka ju-
talmaként - az első félévben a 
legtöbb papírt gyűjtők tortát 
kapnak, valamint a diákön-
kormányzat hozzájárul az is-
kola sziksóstói kirándulásá-
hoz. A második félévben pe-
dig a bevétel 50 százalékát az 
osztályok között osztják szét 
az alapján, mennyit gyűjtöt-
tek - tudtuk meg Fiedler Judit 
pedagógustól, a felső tagoza-
tosok diákönkormányzatának 
vezetőjétől. Tavaly egyébként 
kilónként 11 forintért vették át 
tőlük a papírt, az idén 5-ért. 
Hallván, hogy Vásárhelyen 1 
forintért is gyűjtöttek már, 
megjegyezte: ennyiért tényleg 
nem éri meg. 

jó buli, de kevés haszonnal jár a papírgyűjtés. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 
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napraforgó étolaj 
• S liter 
> 240 Ft/liter 

É r v é n y e s : 2 0 0 9 . október 21-én, a kész le t e r e i é i g , minden Penny Markét ü z l e t b e n 

az o r s z á g 176 pont ján . A nyomdai h ibákért f e l e l ő s s é g e t nem vá l la lunk . Az ár for intban, 

á fáva l együtt ér tendő. K i s z o l g á l á s c s a k a h á z t a r t á s o k b a n s z o k á s o s m e n n y i s é g b e n . 

S z í v e s m e g é r t é s ü k e t köszön jük ! 

Friss. Olcsó. Jó. 


